
ČD Cargo v roce 2024 

Rok 2024 byl pro celý evropský trh železniční nákladní dopravy mimořádně náročný. Pokračoval prudký 

pád přepravních objemů tradičních komodit přepravovaných po železnici a mnoho velkých dopravců 

napříč EU hlásí masivní ztráty, propouštění a problémy s likviditou. I přes další růst přepravních výkonů 

poboček a dceřiných společností ČD Cargo v zahraničí se celkový objem přeprav v roce 2024 snížil na 

56,7 mil. tun. „Ke snížení objemů došlo především na tuzemském dopravním trhu, a to zejména 

v důsledku postupného útlumu přeprav hnědého uhlí do elektráren a tepláren. V oblasti hutního 

průmyslu pak bylo zásadní omezení produkce Liberty Ostrava a menší poptávka byla i po 

přepravách dřeva na železnici,“ komentuje situaci Tomáš Tóth, předseda představenstva ČD Cargo, 

a.s. 

ČD Cargo na pokles výkonů reagovalo průběžně a včas zahájilo svoji transformaci s cílem přizpůsobit 

firmu nové realitě a připravit se na budoucnost. „Změna struktury přepravovaných komodit a 

celkový pokles výkonů na trhu železniční nákladní dopravy v České republice nás vede 

k nezbytné redukci kapacit, pro které nemáme využití. Systematicky snižujeme počty nákladních 

vozů, lokomotiv a také zaměstnanců. Zásadní změnou prochází i produkt jednotlivých vozových 

zásilek, který je ve stávající podobě nadále ekonomicky neudržitelný,“ dodává Tomáš Tóth. 

Samotný segment nákladní dopravy zaznamenal ztrátu 945 milionů korun. „Hospodářský výsledek 

negativně ovlivnily především transakce vztahující se k pokračujícímu procesu zeštíhlení firmy 

– rezervy na odstupné zaměstnancům a jednorázové přecenění hodnoty majetku, tj. 

nadbytečných kolejových vozidel,“ vysvětluje Tomáš Tóth. V úhrnu tyto účetní transakce převýšily 

částku jedné miliardy korun. V případě přecenění hodnoty majetku se nejedná o skutečný výdaj 

peněžních prostředků, ale o nezbytnou a odpovědnou účetní úpravu, která podporuje transparentní 

hospodaření a dlouhodobou udržitelnost společnosti. 


